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Forslag til lov om ændring af lov om levneds- 
midler m.m. 

Af sundhedsministeren (Ester Larsen). 
(Fremsat 2/12 92. Første behandling 8/12 

92. Betænkning 11/12 92). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

§§ 1 og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod dette 
forslag, betragter jeg det som vedtaget. (Op- 
hold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

32) Anden behandling af lovforslag nr. L 118: 
Forslag til lov om ændring af  lov om mærk- 

ning af  tobaksvarer og om tjæreindhold i ciga- 
retter. 

At sundhedsministeren (Ester Larsen). 
(Fremsat 2/12 92. Første behandling 9/12 

92. Betænkning 10/12 92). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

§§ l og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod dette 
forslag, betragter jeg det som vedtaget. (Op- 
hold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

33) Første behandling af lovforslag nr. L 151: 
Forslag til lov om ændring af lov om børnetil- 

skud og forskudsvis udbetaling af  børnebidrag. 
(Forhøjelse af  adoptionstilskuddet m.v.). 

Af socialministeren (Else Winther Ander- 
sen). 

(Fremsat 11/12 92). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Jytte Andersen (S): 
Forslaget om at forhøje engangstilskuddet 

til adoptionsforældre fra 15.000 til 30.000 kr. er 
en del af finanslovaftalen og den underliggen- 
de aftale om satsreguleringspuljen. 

Siden adoptionstilskuddet på 15.000 kr. blev 
indført for nogle år siden, er priserne faktisk 
steget ganske betydeligt. Vilkårene for adop- 
tion har ændret sig drastisk i de senere år. Pri- 
serne på formidling af udenlandske børn er 
steget voldsomt, og det har medført et stort 
fald i antallet af adoptioner, ganske enkelt for- 
di færre har råd til at adoptere. 

Den voldsomme prisstigning hænger ganske 
givet sammen med, at nogle lande, bl.a. Korea, 
har lukket af for adoptioner, og derfor har 
adoptionsforeningerne måttet søge nye lande. 
Men tankevækkende er det nu også, at adop- 
tionsforeningernes priser er steget i takt med, 
at Folketinget vedtog at yde et adoptionstil- 
skud. 

Derfor vil Socialdemokratiet lægge megen 
vægt på forslagets bemærkninger om, at det 
forudsættes, at forhøjelsen af tilskuddet ikke 
medfører en forhøjelse af de gebyrer m.v., som 
de formidlende organisationer opkræver i for- 
bindelse med de enkelte adoptioner. Tilskud- 


